
1. Waarom wordt de raad geïnformeerd?
Verschillende ontwikkelingen geven aanleiding om de subsidietafels door te 
ontwikkelen. Enerzijds externe factoren; de coronacrisis heeft een enorme impact op 
de tafels. Maar ook interne ontwikkelingen hebben invloed op de 
subsidiesystematiek, zoals de evaluatie van de systematiek en de herijking van het 
Sociaal Kompas. Met deze brief wordt de raad geïnformeerd over deze verschillende 
ontwikkelingen, hoe de subsidietafels daarop inspelen en hoe de raad hierin wordt 
meegenomen. 
Daarnaast bleek, onder andere tijdens de commissie Samenleving op maandag 25 
mei, dat de gemeenteraad erg betrokken is bij dit onderwerp. Daarom wordt de raad 
geïnformeerd over de toolbox subsidietafels, waarin de context en meer 
achtergrondinformatie over de subsidietafels is opgenomen.

2. Korte inhoudelijke toelichting
De subsidietafels zijn afgelopen jaar (2019) voor het eerst ingesteld. Na een pilot 
periode in 2018 met de subsidietafel Ruimte voor Verschillen, hebben partners in 
2019 met elkaar aan verschillende tafels gesproken voor de uitvoeringsplannen voor 
2020. De introductie van een nieuwe systematiek en werkwijze vraagt om reflectie en 
doorontwikkeling. Daarnaast vraagt de huidige coronacrisis ook om bijstelling van de 
spelregels. Dit kan gezien worden als twee verschillende ontwikkelingslijnen, die 
elkaar deels overlappen.

Lijn 1. Doorontwikkeling vanuit systematiek 
De systematiek subsidietafels leent zich voor continue doorontwikkeling. Na elke fase 
wordt er geëvalueerd en komt er, indien nodig, een bijstelling. De voorbereidingsfase 
van subsidiejaar 2020 is inmiddels geëvalueerd. Deze evaluatie en de 
ontwikkelpunten die hieruit kwamen, zijn in maart 2020 in de raad besproken. 
Momenteel zijn de subsidietafels in de uitvoeringsfase van subsidiejaar 2020. Ook 
zijn de voorbereidingen voor de tweede ronde (subsidiejaar 2021) in gang gezet, 
waarbij ook nieuwe partners toetreden. Samen met partners wordt daarnaast gewerkt 
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aan een verbetering van de outputgerichte monitoring. Dit levert meer inzicht op in 
wat de resultaten van de activiteiten zijn. Ook wordt gewerkt aan de invoering van 
een vorm van impactgerichte monitoring. Hierbij gaat het om meer inzicht krijgen in 
de impact die activiteiten hebben en hoe deze activiteiten bijdragen aan beoogde 
effecten en doelen van de subsidietafel.

Lijn 2. Bijstelling door coronacrisis 
2a) Op inhoud: de vragen en behoeften van inwoners kunnen door de coronacrisis 
wijzigen. Denk bijvoorbeeld aan een toenemende vraag naar schuldhulpverlening of 
ondersteuning voor kwetsbare ouderen en eenzame inwoners. Eventuele 
aanpassingen in prioritering en financiële inzet kunnen bij de behandeling van de 
Kaderbrief en bij de begroting worden vastgesteld, omdat dit een aanpassing van 
beleid, of verandering van inzet op beleid betreft. Per tafel wordt bekeken of en in 
hoeverre inhoudelijke aanpassingen via een addendum nodig zijn om te kunnen 
anticiperen op de mogelijk veranderende vragen en behoeftes van inwoners. Het 
‘doorschuiven’ heeft wel consequenties voor tafels waar nieuwe partners toegetreden 
zijn. Er is dit jaar minder ruimte voor een inhoudelijke en financiële heroverweging.

2b) Op proces: vanwege de coronacrisis was het niet mogelijk om fysiek bij elkaar te 
komen. Daarnaast is de volle aandacht van partners nodig op het continu aanpassen 
van hun activiteiten aan de geldende RIVM-voorschriften. Zij tonen zich hierbij 
bijzonder innovatief. Zo heeft de Talentenloods voor haar open podium de audities 
online gedaan, via filmpjes. In plaats van gastlessen op scholen zijn digitale 
alternatieven aangeboden. Ook schoolmaatschappelijk werkers werken nu meer 
digitaal. Door verschillende organisaties worden preventieve online-trainingen 
ontwikkeld, die voorheen live gegeven werden. Woej heeft voor Wijk- en Dienstcentra 
De Plint en De Groene Loper aangepaste roosters gemaakt waardoor onder de 
geldende voorwaarden toch bijeenkomsten kunnen plaatsvinden, zoals de 
ontmoeting voor ouderen, taallessen, koffieochtend voor migrantenvrouwen, 
spreekuur SSP en de kinderactiviteiten.
Om partners de gelegenheid te geven om zich nu zoveel als nodig te focussen op het 
doorlopend aanpassen van hun huidige dienstverlening, is in goed overleg met hen 
besloten om nu niet geheel nieuwe plannen te maken voor komend jaar, maar dat de 
plannen verlengd kunnen worden tot eind 2021. 

Het verschilt per subsidietafel wat behoeftes zijn m.b.t. het addendum en nieuwe 
partijen. Dit is mede afhankelijk van de mate waarin de vraag en behoeften van 
inwoners veranderd zijn, of er nieuwe partners aan tafel komen en of er financiële 
verschuivingen plaatsvinden. 

Toekomstige ontwikkelingen
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Het sociaal domein is een dynamisch domein, waarin verschillende beleidsterreinen 
in ontwikkeling zijn. Een voorbeeld is de eerdergenoemde herijking van het Sociaal 
Kompas (hieronder verder toegelicht). Het is mogelijk dat deze en andere 
ontwikkelingen ook gevolgen hebben voor de subsidiestrategie, de doelen of voor 
gesubsidieerde activiteiten. De systematiek subsidietafels maakt het mogelijk om hier 
samen met partners vrijwel direct op in te spelen. 

Sociaal Kompas
Tijdens de commissievergadering op 25 mei 2020 heeft de raad aangegeven dat ze 
graag wil meedenken over de actualisering van het Sociaal Kompas. Daarom wordt 
de raad geadviseerd om een werkgroep in te stellen zodat leden kunnen meepraten 
over beleidskeuzes in brede zin in het sociaal domein. De oogst van deze werkgroep 
is input voor het nieuwe Sociaal Kompas. Omdat dit een visiedocument wordt, is het 
belangrijk om ook in de werkgroep van concreet (niveau initiatiefvraag) naar abstract 
(niveau visie/ Sociaal Kompas) te komen. Dat is ook voor de initiatiefvragen van 
belang, omdat de raad hiervoor de kaders meegeeft.

In september/oktober (evt. begin november) kan de werkgroep met de raad voor de 
initiatiefvragen worden gepland. Thema’s buiten de subsidietafels komen aansluitend 
vanaf november aan bod. In november wordt vervolgens de input met betrekking tot 
de subsidietafels verwerkt in aangepaste initiatiefvragen. Zie bijlage 1 voor een 
schematische weergave van de planning.  

Aanvullende informatie
Het college constateert dat de informatiebehoefte van de raad en van andere partijen 
binnen de gemeente groot is. Daarom is er een ‘toolbox subsidietafels’ samengesteld. 
Hierin is de volgende informatie opgenomen:

A. Aan tafel voor subsidie – factsheet over de context en achtergrond van de 
systematiek

B. Oude versus nieuwe systematiek - vergelijking van de twee systemen
C. Q&A - veelgestelde vragen en de antwoorden hierop
D. Rollen en verantwoordelijkheden – beschrijving van de taken van de 

gemeenteraad en college
E. Subsidieoverzicht – beschrijving van welke subsidies op tafel liggen en welke 

andere vormen van subsidie er zijn
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Bijlage bestemd voor de raad:
Nummer Onderwerp
1756 Bijlage 1 Schematische weergave planning Initiatiefvragen en Sociaal 

Kompas
1756 Bijlage 2 Toolbox subsidietafels


